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 چرا پلیس راهنمایی و رانندگی بیرجند به  ●
فرمان  های  چراغ  شمار  ثانیه  شدن  خاموش 
چهارراه ها توجه نمی کند و اقدامی برای رفع 

مشکل انجام نمی دهد؟
 مسئولان برای رونق تولید و کمک به واحدهای  ●

صنعتی، برای پرداخت وام به صاحبان صنایع 
اقدام می کنند اما با این حال سود وام ها سنگین 
است. برای رونق تولیدات داخلی، منافع بانک 
ها را در نظر می گیرند اما سود وام را کاهش 

نمی دهند.

روزنامه سیاسی، اقتصادی، فرهنگی، اجتماعی

اخبار 2

رئیس اتحادیه 
مشاوران املاک 

استان : امسال در 
بخش قیمت زمین 
تقریبا آرامش در 

استان برقرار شد 
و یکی از دلایلش 

این است که 
استانداری جلوی 
برگزاری مزایده 

های زمین را 
گرفته است

انصاری

 بازار پر تلاطم مسکن به یکی از بزرگ ترین دغدغه های 
مردم و به ویژه جوانان تبدیل شده و افزایش نجومی قیمت 
املاک، نرخ های اجاره، کم شدن رهن کامل یا تعیین رقم 
های بالا برای رهن؛ آن ها را در بازار مسکن سرگردان 
کرده است. در این آشفته بازار بیشتر آن هایی که ملکی 
دارند، آن را به هر شکلی که می خواهند چه برای فروش و 

چه برای اجاره؛ قیمت گذاری می کنند و برخی معتقدند 
باید قیمت را به میزانی تعیین کنیم که در آینده متضرر 
نشویم. بازار مسکن در استان متاثر از دیگر نقاط کشور طی 
چند ماه گذشته با نوسانات متعددی رو به رو بود طوری که 
با یک بازدید میدانی در شهر می توان راحت به آشفتگی 
بازار مسکن و اعداد و ارقام نجومی که مطرح می شود پی 
برد در حالی که دستگاه های مربوط در عمل هیچ کنترلی 
بر بازار مسکن ندارند و به نوعی این بخش  به حال خود رها 
شده است. به گزارش خبرنگار ما، در حالی که رصد بازار 
حکایت از افزایش قیمت زمین و مسکن و اجاره بها طی 
چند ماه گذشته از سال دارد اما رئیس اتحادیه مشاوران 
املاک استان در گفت و گو با خبرنگار ما، از کاهش 35 
درصدی معاملات خرید و فروش مسکن و زمین در سه 
ماه امسال خبر می دهد و می گوید: در این مدت در بخش 
قیمت زمین به طور معمول آرامش در استان برقرار شده و 
یکی از دلایل آن این است که استانداری جلوی برگزاری 

مزایده های زمین را گرفته است.

مردم دست نگه دارند
به گفته »اربابی«، بازار معاملات املاک، رکود را نشان 

کاهش��35درصدی��خرید�و�فروش�املاک
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خراسان�جنوبی��66سال�پیش����       

در�روزنامه

در آتشی که افروخته بود سوخت

روزنامه خراسان در شماره 2178 به تاریخ 18 دی 1335 در مطلبی 
در صفحه پنج آورده است: محمد علی الف غلامحسین ساکن حسن آباد 
شصت کیلومتری بیرجند انبار هیزمی را که متعلق بشخص دیگری بوده 
آتش میزند محمد علی نیز در داخل انبار مانده و بهمراه هیزمها میسوزد 
صبح روز بعد که صاحب انبار هیزم برای مشاهده انبار میرود اسکلت 
سوخته محمد علی را هم مشاهده میکند که مراتب بدادسرای بیرجند 

اعلام شده و موضوع تحت بررسی است.

روی�خط�ورزش

تیر در کمان بیرجندی ها
زهرایی - رقابت های تیراندازی باکمان بین تیراندازان آماتور و حرفه ای و 
نیمه حرفه ای بیرجند با حضور 25 ورزشکار برگزار شد. »صادق« رئیس هیئت 
تیراندازی باکمان بیرجند به خبرنگار ما گفت: در بخش حرفه ای کوثر پارسا، 
آرمیتا اصحاب یمین و سجاد نارمنجی و در بخش نیمه حرفه ای پوریا وارسته و 

زینب مهدی قهرمان شدند و در بخش مبتدی زینب شاهین اول شد.

فوتسالیست استان در اردوی منتخبان المپیاد
حسین رضایی، بازیکن تیم منتخب فوتسال استعدادهای برتر طبس و تیم منتخب 
استان که در مسابقات سال گذشته در همدان حضور داشت، به اردوی انتخابی تیم 
فوتسال منتخبان المپیاد ورزش کشور دعوت شد. این اردو با حضور استعدادیاب 

های کمیته فوتسال و به میزبانی استان مرکزی تا 28 تیر برگزار می شود.

تیم ملی آلیش در بیرجند اردو زد
حسین قربانی – اردوی تیم ملی آلیش با حضور 27 کشتی گیر در بیرجند آغاز 
شد. رئیس هیئت کشتی استان به خبرنگار ما گفت: این اردو به مدت 10 روز 
در سالن شهید کوشه ای بیرجند ادامه دارد و چهار کشتی گیر آلیش کار استان 
در اردو حضور دارند. به گفته »سروری«، در اردوی مشترک کشتی خردسالان 
و نونهالان هم تیم های کشتی خراسان های شمالی و جنوبی و سیستان و 

بلوچستان در بیرجند با شرکت 50 کشتی گیر حضور دارند.

۱۱ شهرستان میزبان کشف استعدادها
بزرگ  طرح  برگزاری  هدف  ورزشی  استعدادهای  پرورش  و  جذب  کشف، 
استعدادیابی در 11 شهرستان استان است. معاون توسعه امور ورزش اداره کل 
ورزش و جوانان گفت: با   همکاری هیئت های ورزشی مرتبط و رئیسان اداره های 
ورزش و جوانان، طرح »استعدادیابی ورزشی« با حضور تیم استعدادیاب، در دو 
بخش پسران و دختران در حال برگزاری است. به گفته »مهران پور«، این مسابقات 
برای بهره مندی از ظرفیت حداکثری به منظور کشف، جذب و پرورش استعدادهای 

ورزشی، پشتوانه سازی و کمک به تقویت تیم های استان و ... برگزار می شود.

حمل 4.3 هزار تن کالا از بندر امام )ره( به استان 

4 هزار و 356 تن کالا شامل انواع خوراک دام و طیور، نهاده های کشاورزی و مواد 
شیمیایی طی 10 روز گذشته با انجام 181 سفر از بندر امام خمینی )ره( به استان 
حمل شد. معاون حمل و نقل اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای گفت: بر اساس 
برنامه ریزی های انجام شده در ماه جاری بیش از 250 دستگاه ناوگان باری توسط 
تشکل های صنفی و شرکت های حمل و نقل برای حمل کالاهای اساسی و نهاده های 
دامی به بنادر جنوبی کشور اعزام شد. »گرجی«، با اشاره به این که 2 هزار و 274 تن 
انواع کالا حمل شده است، افزود: بررسی انجام شده نشان می دهد تناژ جا به جا شده 

در سه ماه اول امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته 4 درصد رشد داشته است.

�رفع�عطش�از�روستاها�داغ�تر�شد�

دستور به مدیران آب استان
مهـری اکبـری - اقدامـات کنـد آب رسـانی سـیار بـه 
روسـتاها و تنـش های آبـی به وجـود آمـده بعـد از آن 
کـه داد اسـتاندار را در جلسـه شـورای حفاظـت از 
منابـع آب درآورد و سـبب شـد معتمدیـان بـه مدیـر 
آبفـای روسـتایی اولتیماتـوم دهـد، روز گذشـته نیـز 
شـورای هماهنگـی مدیریت بحـران اسـتان را بر آن 
داشـت به ایـن موضـوع ورود کنـد تـا از دغدغـه های 
روسـتاییان کـم شـود. در ایـن جلسـه سـه سـاعته؛ 
فرمانـداران بیرجنـد، طبـس، سربیشـه، نهبنـدان، 
خوسـف، بشـرویه، درمیـان و سـرایان مشـکلات 
و پیشـنهادهای خـود را بـه صـورت حضـوری یـا از 
طریـق ویدئوکنفرانـس مطـرح کردنـد امـا معـاون 
اسـتاندار فقـط بـه بیـان کـم کاری مدیـران آبفـای 
روسـتایی بسـنده نکـرد و مدیر عامـل آبفای شـهری 
و مدیـر عامـل آب منطقـه ای را مـورد خطـاب قـرار 
داد و از مدیـر عامـل شـرکت آب منطقه ای خواسـت 
خیلـی زود بـه تهـران بـرود و پیگیـر جـذب اعتبـار از 

وزارتخانـه باشـد. 
»میرجعفریـان« کـه نبـود مدیـر عامـل آبفای شـهری 
در جلسـه بـه مزاجـش خـوش نیامـده بـود، سـفر او 
بـرای گرفتـن اعتبـار بـه تهـران را در ایـن شـرایط 
جایـز ندانسـت و بـه سـه مدیـر شـرکت آب منطقـه 
ای، آبفای شـهری و روسـتایی اولتیماتـوم داد برای 
برنامه ریزی، جلسـه ای تشـکیل دهند و از مدیریت 

بحـران اسـتانداری خواسـت اگـر موضـوع طـی 48 
سـاعت آینده جمع نشـود حتی در نیمه شـب جلسه 
تشـکیل دهنـد و پاسـخ گو باشـند. در ادامـه وی، 
انگشـت اشـاره را بـه سـمت مدیـران دسـتگاه هـای 
حاضـر در جلسـه نشـانه بـرد و خواسـت بـا همـه قوا و 
امکانـات در اختیـار، وارد میـدان شـوند و بـرای رفع 

عطـش روسـتاها گام بردارنـد.
مدیـر عامـل آبفـای روسـتایی کـه کـم کاری هایـش 
سـخت مورد انتقاد اسـتاندار قرار گرفته بود، برنامه 
هایـش را بـرای کاهـش دغدغـه هـا مطـرح کـرد و 
بـه شـرح نیازهـا بـرای رفـع مشـکلات آب رسـانی 
بـه روسـتاها بـه ویـژه آب رسـانی سـیار پرداخـت. 
»صفوی نژاد« خواسـت دسـت کم 12 تانکـر تامین 
شـود. در پاسـخ بـه ایـن خواسـته، معـاون اسـتاندار 
از دسـتگاه هـای اجرایـی عضـو شـورا درخواسـت 
تامیـن تانکـر کـرد و در ایـن بیـن برخـی دسـتگاه هـا 
قـول تامین دسـت کم یک تانکـر آب رسـان را دادند 
و برخی نبود اعتبار را بهانه کردند. معاون استاندار 
از »صفـوی نـژاد« خواسـت نیازهـای ایـن شـرکت 
را احصـا و بـه منظـور رفـع مشـکلات، قراردادهـای 
مربوط را منعقد کند و بـرای تامین بودجه در مرحله 
اول چشمش به منابع ملی باشـد و از وزارت و آبفای 
کشـور تقاضـای اعتبـار کنـد و در صورتی کـه بودجه 

کـم آورد از برنامـه و بودجـه اسـتان کمـک بگیـرد.

پیگیری�حرف�مردم

حفاری با مجوزشهرداری انجام شد

»هنوز دو ماه از به سازی و روکش آسفالت میدان ولی 
عصر )عج( بیرجند نمی گذرد که شاهد حفاری میدان 
برای اجرای شبکه فاضلاب هستیم. چرا مسئولان 
شرکت آبفا و پیمانکار پروژه از قبل با شهرداری 
هماهنگ نیستند تا شاهد از بین رفتن هزینه کردهای 
شهری نباشیم و از سویی چرا شهرداری مانع این کار 
نشده است؟ بر اساس روال در اجرای بیشتر پروژه 
های حفاری شهری، بعد از انجام کار شاهد فرونشست 
و ناهمواری در معابر هستیم، بنابراین دقت شود این 
میدان هم به همان وضعیت گرفتار نشود«. این پیام 
در ستون حرف مردم 9 تیر درج شد. روابط عمومی 
شرکت آبفای شهری در پاسخ اعلام کرد در اسفند 
سال 97 موضوع در دستور کار بودن شبکه فاضلاب 
خیابان های آزادگان و انتهای غفاری به صورت 
مکتوب به شهرداری بیرجند اعلام و تقاضای تعویق 
آسفالت میدان ولی عصر )عج( ارسال شده است. 
درباره دلیل ممانعت نکردن شهرداری از حفاری انجام 
شده نیز به اطلاع می رساند عملیات حفاری با دریافت 
مجوز کتبی از شهرداری انجام شده و مستندها موجود 
است. ادامه گزارش حاکی است، درباره فرونشست و 
ناهمواری پس از ترمیم نوار حفاری هم به اطلاع می 
رساند با توجه به این که مسئولیت مرمت آسفالت 
معابر حفاری شده بر عهده شهرداری است، چنان چه 
جزئیات اجرایی از جمله زیرسازی و کوبیدن اساس و 
زیر اساس به طور کامل توسط شهرداری انجام شود 

این ناهمواری ها به حداقل می رسد.

موافقت با ورود شتر مولد به استان
حسین قربانی - متخصصان در سطح ملی با ورود شتر مولد به استان موافقت کرده اند. 
معاون بهداشتی و پیشگیری سازمان دام پزشکی روز گذشته در پاسخ به خبرنگار ما 
برای اقدام به منظور ورود شتر مولد به استان و مخالفت فعالان این عرصه در خراسان 
جنوبی گفت: متخصصان علوم دامی، دانشگاه ها و بخش خصوصی در سطح ملی 
با ورود شتر مولد به استان موافقت کرده اند. به گفته دکتر »ماکنعلی«، با انجام این 
کار واحدهای تولیدی استان که تعطیل شده یا در حال تعطیلی است در کمتر از یک 
سال دوباره فعال می شود و امسال دو هزار و 200 گوسفند مولد و 95 نفر شتر مولد 
شیری به خراسان جنوبی وارد شد. معاون توسعه و مدیریت این سازمان هم گفت: 
دام پزشکی خراسان جنوبی در اعتبارات استانی و ملی رشد خوبی نسبت به سال 
گذشته داشته است و یک میلیارد و 700 میلیون تومان اعتبار هزینه ای و حدود 
800 میلیون تومان اعتبار تملک به استان کمک شد. مهندس »مومنی« با بیان این 
که آزمایشگاه تخصصی شرق کشور 62 درصد پیشرفت دارد، افزود: اگر با همکاری 
سازمان مدیریت استان و استانداری هفت میلیارد تومان تخصیص یابد تا پایان امسال 
80 تا 85 درصد پیشرفت خواهد داشت و هفته دولت سال آینده به بهره برداری 

می رسد که همه تجهیزات مورد نیاز آن را سازمان دام پزشکی تامین می کند. 

می دهد و خرید و فروش مسکن و زمین کمتر انجام می 
شود اما با وجود آرامش بازار، قیمت زمین کاهش نیافته 
است. وی ادامه می دهد: بروشوری درباره اجاره بها و 
قیمت های غیر متعارف املاک تهیه شده و در اختیار 
بیشتر مشاور املاکی های استان و بیرجند قرار گرفته 
است تا در معرض دید عموم قرار گیرد. وی با اشاره به 
این که گاهی رغبت زیاد برای خرید، سبب می شود 
قیمت افزایش یابد، اظهار می کند که در موضوع خانه 
هم همین شرایط حاکم است بنابراین مردم باید دست 
نگه دارند زیرا خریدار واقعی مسکن آن قدر زیاد نیست 
بلکه بقیه افراد؛ دلالانی هستند که در حوزه مسکن 
سرمایه گذاری می کنند و سبب شلوغ بازی و شلوغ 
کاری به نفع خود می شوند. او از افزایش اجاره بهای 
مغازه  ها در استان خبر می دهد و با اشاره به پیشنهاد 
استان به اتحادیه مسکن کشور می گوید: پیشنهاد شد 
بنیاد مستضعفان و دیگر سازمان ها زمین هایی را که می 
خواهند از طریق مزایده واگذار  کنند در اختیار زوج های 
جوان قرار دهند تا طی چند سال منزل برای جوانان 
احداث شود، اتحادیه مسکن کشوری نیز از این پیشنهاد 

تقدیر کرد و قرار است به زودی در مجلس مطرح شود.


